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A legtöbb ember érzi, hogy nehéz időket élünk. A hívő emberek tudják, hogy az
utolsó, gonosz napokban vagyunk. Közel az Úr visszajövetele. A világ eseményei, a
háború, az infláció csak következménye Isten mellőzésének, a Vele való
szembefordulásnak, az Ő káromlásának és az ebből fakadó sok és sokféle bűnnek,
ami van a világban: A pénz szerelme, az erkölcsi hanyatlás, a családok, a nemzetek
és mindenféle közösség bomlasztása. Szeretnének minden Isten által húzott határt
eltörölni. A gyermekeink és unokáink ebben a szellemi szennyben nőnek fel, és
mindez nehézzé teszi az emberek, de különösen a hívők életét.
Ezek ránk nehezedhetnek, és lenyomhatnak. De mit üzen számunkra az Úr az Igén
keresztül! Olvassuk el Luk 21:28 Mikor pedig ezek kezdenek meglenni, nézzetek
fel és emeljétek fel a ti fejeteket; mert elközelget a ti váltságtok.
Vizsgáljuk meg: 1.Milyen időről szólt az Úr Jézus? 2.Mit tanuljunk mi ebből? 3.
Mit jelent felnézni, és a fejünket felemelni? 4.Miféle váltságunk van közel?

1.) Milyen időről szólt az Úr Jézus a Luk ev. 21. rész 5. versétől?
Jeruzsálem pusztulásáról és az Ő visszajövetele előtti nagy nyomorúságról szólt.
Jeruzsálem pusztulása. Olv. Luk 21,20-24. 70-ben Titus serege körülfogta
Jeruzsálemet, majd lerombolta a templommal együtt. A történelemből tudjuk, hogy
akik elhitték az Úr szavait, azok elmenekültek Jeruzsálemből, és életben maradtak.
Akik nem figyeltek rá, azok elpusztultak, vagy fogságba vitték őket.
A nagy nyomorúság. Olv. Luk 21,11. 25-27: A nagy nyomorúság végén eljön az
Úr, az Ember Fia, a felhőben, hatalommal és nagy dicsőséggel.
Mindkét időpontra szól: Olv. Luk 21,8. 12-19.v.
Az Úr itt nem közvetlenül a mi időnkről szólt. Nem arról, hogy mi előzi meg az
elragadtatást. Más Igéből azonban tudjuk, hogy az elragadtatás előtt különösen nagy
lesz a hitetés. 1Tim 4:1-2 A Szellem pedig nyilván mondja, hogy az utolsó időben
némelyek elszakadnak a hittől, hitető szellemekre és gonosz szellemek (=démonok)
tanításaira figyelmezvén. Hazug beszédűeknek képmutatása által, kik meg vannak
bélyegezve a saját lelkiismeretükben. Látjuk is ezt a nagy hitetést a világban és a
hívők közt is. Nagyobb baj ez, mint a természeti katasztrófák.
Bár nem közvetlenül a mi időnkről szólt az Úr, de nekünk is szólt. 2Tim 3:16 A
teljes írás Istentől ihletett és hasznos a tanításra, a feddésre, a megjobbításra, az
igazságban való nevelésre. Tehát tanuljunk belőle!

2.) Mit tanuljunk mi a szóban forgó Igéből?
Elsősorban azt, amire az Úr Jézus figyelmeztetett a beszéde végén: Alapige, 28.v.:
Mikor pedig ezek kezdenek meglenni, nézzetek fel és emeljétek fel a ti fejeteket; mert
elközelget a ti váltságtok. Vagyis az a sok nehézség, szellemi megtévesztés, üldözés,
az a borzasztó nyomorúság, ami majd lesz, amilyen még soha nem volt, és azután
sem lesz, az ne nyomja le az Övéit. Ne arra nézzenek! Ne roppanjanak össze,
hanem nézzenek fel. Fel az ég felé, Isten felé, J. Kr. felé, Aki nemsokára visszajön,
és elhozza a váltságot = a szabadítást mindezekből.
Természetesen más figyelmeztetések is megszívlelendők. Pl. Mi, hívők is
gyűlöletesek lehetünk a világban. Minket is bíróságok elé állíthatnak, de ne féljünk!
Az Úr ad szájat és bölcsességet, melynek ellene nem szólhatnak, sem ellene nem
állhatnak mind azok, akik magukat ellenetekbe vetik. Esetleg meg is ölhetnek! De
az Úr azt mondta, 13. v.: ez alkalom lesz nektek a bizonyságtételre. 18-19.v.: De
fejeteknek egy hajszála sem vész el. A ti béketűréstek által nyeritek meg lelketeket.
(=élet). Éppen ezért, mert ilyenek is lehetnek, még hangsúlyosabb az Úr szava:
Mikor pedig ezek kezdenek meglenni, nézzetek fel és emeljétek fel a ti fejeteket; mert
elközelget a ti váltságtok. Nemcsak a nagy nyomorúság idején élőknek szól, hanem
nekünk is. Mi se csüggedjünk, hanem nézzünk fel az Úrra, emeljük fel a fejünket,
mert már közel van a váltságunk!

3.) Mit jelent felnézni, és a fejünket felemelni?
Természetesen nem gőgöt, és nem is dacot. Ez testi és bűnös reakció lenne. Tudjuk,
hogy vannak emberek, akik a nehézségekkel dacolva, „csakazértis” felemelik a
fejüket, mert gőgösek, és elég erőt éreznek magukban arra, hogy úrrá tudnak lenni
mindenen. De ezzel semmire nem lehet menni a sátáni megtévesztések idején. Az
ilyen magatartású ember már megtévesztett.
Felnézni és a fejünket felemelni azt jelenti, hogy bár látjuk a földi eseményeket is,
tisztában vagyunk a minket körülvevő bajokkal és veszélyekkel, de nem azt
nézegetjük, hanem tudjuk, – ahogy Dániel mondta –, hogy van Isten az égben, és Ő
felette áll mindeneknek.
Testvérek! Nagy a baj a világban! Ne dugjuk a fejünket a homokba, ezt is világosan
kell látnunk! Ugyanakkor nézzünk az ég felé, és megnyugszunk, hogy Isten tud
erről, Ő engedte meg, és ígéretet tett: De fejeteknek egy hajszála sem vész el.
Amikor a szülők látják, hogy a gyermekeiket már nem ők nevelik, hanem az
internet, a kortársaik, e világ szelleme, és nagyon rossz irányba mennek, ne
csüggedjenek el! Emeljék fel a fejüket, nézzenek az ég felé, imádkozzanak
kitartóan, legyenek béketűrők, és bízzanak az Úrban! A hívő szülők gyermekei meg
vannak szentelve, de a véső döntést a megtérésre a gyerekeknek kell meghozniuk!
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Amikor igazságtalansággal találkozunk, törvénytelenséggel, jogtiprással,
hazugságokkal, nem háborogni kell, hanem felemelni a fejünket, és imádkozni.
Amikor minden drágul, az élelmiszerek és minden más is, akkor emeljük fel a
fejünket az Úr felé, és bízzunk, hogy megadja a mindennapi kenyerünket.
Emlékezzünk az Igére: 1Tim 6:6-10 De valóban nagy nyereség az Isten-félelem,
megelégedéssel; Mert semmit sem hoztunk a világra, világos, hogy ki sem vihetünk
semmit; De ha van élelmünk és ruházatunk, elégedjünk meg vele. Akik pedig meg
akarnak gazdagodni, kísértetbe meg tőrbe és sok esztelen és káros kívánságba
esnek, melyek az embereket veszedelembe és romlásba merítik. Mert minden
rossznak gyökere a pénz szerelme...
Ha észrevesszük, hogy fogy a hitünk, gyengülünk, emeljük fel a fejünket, nézzünk
fel az Úrra, imádkozzunk és kérjük, ahogy egy beteg gyermek apja is kérte:
Márk 9:24 ... azonnal kiáltván, könnyhullatással monda: Hiszek Uram! Légy
segítségül az én hitetlenségemnek.
A fejünket felemelni azt jelenti, hogy bízunk az Úrban, bízunk hatalmában,
szeretetében, bölcsességében, és Tőle várjuk a segítséget. Ahogy a zsoltárban
olvassuk: Zsolt 121:1-3 Szemeimet a hegyekre emelem, onnan jön az én
segítségem. Az én segítségem az Úrtól van, aki teremtette az eget és földet. Nem
engedi, hogy lábad inogjon; nem szunnyad el a te őriződ. Akkor a Sion hegyén volt
a Templom, ahol Isten megjelent. Most a mi Urunk a mennyben van, és könyörög
érettünk. Közbenjár értünk, mert ismeri a gyengeségeinket. Bízzunk hát Benne!

4.) Miféle váltságunk van közel?
Az Úr Jézus annak idején, amikor a nagy nyomorúság idejéről szólt, arra a váltságra
utalt, hogy a nagy nyomorúságnak az Ő dicsőséges eljövetele vet véget. Megjelenik
az égből nagy hatalommal és dicsőséggel. Vele jönnek a szentjei, és az ég szent
angyalai. Legyőzi az ellenségeit. Jel 19:20-21 És megfogaték a fenevad, és ő vele
együtt a hamis próféta, aki a csodákat tette ő előtte, amelyekkel elhitette azokat,
akik a fenevad bélyegét felvették, és akik imádták annak képét: ők ketten elevenen a
kénkővel égő tüzes tóba vettetének: A többiek pedig megöletének a lovon ülőnek
kardjával, amely az ő szájából jő vala ki. Ezek után pedig az Úr felállítja az
ezeréves királyságot.
De mivel vet véget az Úr a jelenlegi korszaknak? Az elragadtatással! Alapige:
Mikor pedig ezek kezdenek meglenni, nézzetek fel és emeljétek fel a ti fejeteket; mert
elközelget a ti váltságtok. Vagyis, amikor nehezedik az idő, amikor egyre romlottabb
és egyre sötétebb lesz a világ, egyre nagyobb lesz a sátáni hitetés – és ez már
kétségtelenül itt van –, akkor emeljük fel a fejünket, mert közel az elragadtatás.
Olv. 1Móz 18,22-25. Az Úr nem veszti el az igazat a gonosszal együtt. Felragadja!

A fejünk felemelése a reménységünk kifejezése. Már nem tart soká! Küszöbön van
az Úr eljövetele! Ha nehezednek is a külső körülmények, ha még sötétebb lesz is a
világ, ha üldözések is lennének; már közel az Úr: elközelgetett a mi váltságunk!
A megoldást nem emberektől várjuk. Nem a politikusoktól, nem a méltóságban
lévőktől! Ez persze nem jelenti azt, hogy lebecsüljük a szerepüket. Az Ige arra int,
hogy imádkozzunk értük. Tartassanak könyörgések értük is, hogy csendes és
nyugodalmas életet éljünk! Ők is óriási gonosz szellemi, sötét démoni nyomásnak
vannak kitéve. Nagyon fontos az értük, és a népünkért mondott ima, hogy a
népünkben minél több legyen az istenfélelem, a megalázkodás! Ezek fontosak, de a
megoldás az lesz, amikor megtörténik az elragadtatás.

Az elragadtatásra készen kell lennünk! Az Úr az Ő visszajövetelével kapcsolatban
azt mondta:Máté 24:44 Azért legyetek készen ti is; mert amely órában nem
gondoljátok, abban jő el az embernek Fia. Ez a készenlét ránk is vonatkozik.
Mit jelent késznek lenni? Luk 12:35-37Legyenek a ti derekaitok felövezve, és
szövétnekeitek meggyújtva; Ti meg hasonlók az olyan emberekhez, akik az ő urukat
várják, mikor jő meg a menyegzőről, hogy mihelyt megjő és zörget, azonnal
megnyissák neki. Boldogok azok a szolgák, kiket az úr, mikor haza megy, vigyázva
(ébren) talál. Három fontos magatartás: 1. Derekunk felövezve. Készen vagyunk az
indulásra, mint Izrael az egyiptomi kivonuláskor. Készen a szeretet-szolgálatra is,
mint mikor az Úr körülkötötte magát és megmosta a tanítványok lábát. Készen a
harcra. Ef 6:14Álljatok hát elő, körül övezvén derekatokat igazlelkűséggel
(valóság, hitelesség). 2. Szövétnekeink meggyújtva. Világosságban járunk, és
világítunk, aminek az a feltétele, hogy legyen olaj az edényünkben is =
Teljesedjetek be Szt. Sz.-el. 3. Ébren vigyázni. 1Thess 5:6 Ne is aludjunk azért, mint
egyebek, hanem legyünk éberek és józanok. A sötétség fejedelme szellemileg
megrészegíti és elaltatja az embereket, hogy ne tudjanak józanul gondolkozni. De a
Szt. Sz. a józanság Szelleme.
Még valamit a készen várásról. 2Tim 4:7-8 Ama nemes harcot megharcoltam,
futásomat elvégeztem, a hitet megtartottam: Végezetre eltétetett nekem az igazság
koronája (koszorú), melyet megád nekem az Úr ama napon, az igaz Bíró; nemcsak
nekem pedig, hanem mindazoknak is, akik vágyva várják az ő megjelenését. Az van
készen, aki végig harcolja a nemes harcot, elvégzi a futását és megtartja a hitet. Az
ilyenek készen vannak, és vágyva várják az Ő megjelenését.

Befejezés
Akármilyen gonosz időkben élünk is, nézzünk fel és emeljük fel a fejünket; mert
elközelget a mi váltságunk! Ámen.


